
Zápis 2-2018 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 7.6.2018 

 

Přítomni: Josef Pavlíček, Milena Čermáková, František Motl, Zbyšek Houdek, Petr Marek, 

Miroslav Míkovec 

 

Omluven: Milan Vincenc 

 

Přítomni občané: 7 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

4. Volby do obecního zastupitelstva v roce 2018 

5. Žádost o příspěvek od Linky bezpečí a Domácí hospicové péče Oblastní charity Ústí nad     

Orlicí 

6. Rozpočtové opatření 2-2018 

7. Závěrečný účet obce a audit obce za rok 2017 

8. Účetní závěrka za rok 2017 

9. Smlouva s nadačním fondem S námi je tu lépe! a smlouvy s Pardubickým krajem na dotace 

10. Diskuze 

11. Návrh usnesení 

12. Závěr 

 

1. Zasedání zahájil místostarosta pan Houdek v 19.30. Účastnilo se 6 zastupitelů, jeden byl 

řádně omluven.  Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla zvolena Milena 

Čermáková, ověřovateli zápisu Miroslav Míkovec a Zbyšek Houdek. Program byl doplněn o 

žádost o příspěvky z Linky bezpečí a.Domácí hospicové péče Oblastní charity Ústí nad     

Orlicí. 

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

Usnesení z minulého veřejného zasedání bylo splněno.   

 

3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 

Starosta informoval občany o akcích od minulého veřejného zasedání.  

Nejvíce diskutovaný problém je dočasné uzavření hospody. Bylo vypsáno nové výběrové 

řízení, kde byl termín do 29.května 2018, nikdo se do něj nepřihlásil. Takže zatím není 

zájemce o pronájem. Situaci se snažíme řešit, snad se nám podaří najít brigádníka alespoň na 

léto.  

28.května vstoupil v platnost zákon o GDPR, který upravuje ochranu citlivých osobních údajů 

a nakládání s nimi. Podle tohoto zákona musí mít obec pověřence. Tímto pověřencem byl 

jmenován Miroslav Míkovec. Implementace zákona a zodpovědnost za jeho dodržování je na 

starostovi. O zpracování údajů budou vedeny protokoly. V usnesení budeme schvalovat 

základní dokument k nakládání s citlivými osobními údaji.   

Bylo vypsáno výběrové řízení na opravu komunikace mezi č.p.25 a č.p.72. Jde o úpravu 

vodních poměrů a snížení spodní vody, která zvodňuje podloží komunikace. V projektu jsou 

60 cm žebra na vytipovaných místech. O realizaci ještě rozhodně i stav sítí v okolí 



plánovaného místa. Výběrové řízení vyhrála firma Rocky. Smlouva bude podepsána v 

nejbližších dnech. V zadání bylo 100 metrů odvodňovacích zařízení a 30 m žlabovek 

vysoutěženo za cenu 136 766 Kč včetně DPH. Jaká bude konečná délka v současné době 

nelze říct, protože musí být dodržena ochranná pásma okolo inženýrských sítí. 

Je vypsané i výběrové řízení na audio-video vybavení sálu hospody a na rekonstrukci 

osvětlení na sále i v lokále. Rozeslali jsme podklady firmám a čekáme na jejich nabídky. 

Uzávěrka výběrového řízení je 30.června 2018.   

Svítidla na druhou etapu rekonstrukce veřejného osvětlení jsou již objednána od firmy Philips. 

Dodat by je měli 10.července 2018 a pak dojde k jejich výměně. 

Probíhá také úprava prostoru u vodárny nad kravínem. Byl tam již vysazen javor klen. 

28.října plánujeme vysadit Lípu svobody na oslavu 100 let od založení naší republiky. Budou 

ještě instalovány informační tabule k obecnímu vodovodu i k historii ZOD Zálší a kravína. Je 

v plánu i interaktivní tabule se 16ti otočnými destičkami. Budou zde i lavičky a stůl, abychom 

vytvořili příjemné místo na zastavení. Stavební úpravy budovy vodárny bude realizovat firma 

VAK Jablonné nad Orlicí, která je vlastníkem objektu.  

V plném proudu je již také příprava na tradiční Cyrilometodějský den řemesel, který se bude 

konat 5.července 2018 na hřišti. Letos bude opět pod záštitou hejtmana Pardubického kraje 

pana Netolického. V případě schválení krajským zastupitelstvem navrhujeme schválit 

smlouvu o poskytnutí dotace od kraje ve výši 10.000,- Kč. S drobnými obměnami bude stejný 

jako vloni, držíme se úspěšného konceptu. A doufáme, že i letos nám vyjde počasí. Změnou 

je, že večer nebude živá kapela, ale budou Originál pecky a fláky Víti Vondry, od 20 hodin 

asi do půlnoci. Tak prosíme sousedy o shovívavost k většímu hluku. Dále bychom chtěli 

poprosit občany o pomoc s přípravou a organizací této velké obecní akce. Před konáním 

budou vyhlašovány brigády, tak prosíme o účast na nich. Předem děkujeme za veškerou 

pomoc.  

 

4. Volby do obecního zastupitelstva v roce 2018  

Pan starosta nás informoval, že prezident vyhlásil termín voleb do obecních zastupitelstev na 

5. a 6.října 2018. Protože nevíme o žádné aktivitě směřující k sestavení kandidátní listiny, tak 

její sestavení zajišťuje současné zastupitelstvo na podkladu ankety mezi občany, která 

proběhla na jaře. Na podkladu této ankety jsme obešli občany, jejichž jména se objevila ve 

výstupu z ankety. Rádi bychom na kandidátce měli 9 lidí, když budeme volit sedmičlenné 

zastupitelstvo, které starosta navrhuje schválit pro příští volební období. Obec naší velikosti 

musí mít minimálně pětičlenné zastupitelstvo.  

Protože v naší obci není žádná politická strana, tak budou kandidáti kandidovat buď jako 

sdružení nezávislých kandidátů, pak musí mít 17 podpisů občanů a nebo mohou kandidovat 

jednotlivě, a pak na podporu potřebují 12 podpisů od občanů. Počty podpisů vychází z počtu 

obyvatel v obci, u nás je to 239 lidí. Do tohoto počtu jsou započítáváni i cizinci, kteří na 

území obce bydlí. Správa jejich pobytu nespadá pod náš úřad, a proto nejsou vedeni v naší 

obecní evidenci obyvatel.  

V průběhu června navrhneme kandidáty, abychom v první polovině července měli sestavenou 

kandidátku včetně podpisů. Ta pak bude kontrolována a musí být schválena a odeslána do 

31.července 2018.  

 

Hlasování: 6-0-0 

 

5. Žádost o příspěvek od Linky bezpečí a Domácí hospicové péče Oblastní charity Ústí 

nad Orlicí 

Starosta předložil žádost od Linky na bezpečí na podporu jejich činnosti. Tuto žádost 

neakceptujeme. Podporujeme organizace s působností v našem regionu.  



Žádost od Domácí hospicové péče, která spadá pod Oblastní charitu Ústí nad Orlicí, 

podpoříme částkou 4 000 Kč. Podpořili jsme je i v loňském roce. Informace o jejich činnosti 

jsou umístěny na obecním webu. Tato organizace se zabývá pomoci rodinám s péčí o umírají, 

díky jejich péči mohou lidé odejít obklopeni rodinou a ve známém prostředí. Jejich tým 

zahrnuje lékaře, sestry, psychologa i sociální pracovníky.  

 

Hlasování: 6-0-0 

 

 

6. Rozpočtové opatření 2-2018 

Místostarostka předložila ke schválení rozpočtové opatření. Obec získala od Pardubického 

kraje dvě dotace, 15 500 Kč na provoz prodejny a 150 000 Kč na technické zázemí v hospodě,  

audio-video vybavení, úpravu osvětlení v hospodě a zázemí v půdním prostoru. K navýšení 

příjmů o 110 335 Kč došlo díky platbě za pronájem pozemků. Celkově se příjmy navýšily o 

275 835 Kč.  

Na straně výdajů došlo k navýšení o 2 600 Kč za dopravní značení, 20 Kč příspěvek 

nemocnici, kde je kritériem počet obyvatel a po schválení rozpočtu jsme je rozrostli o jednoho 

občana. 4 000 Kč je příspěvek Domácí hospicové péči a 2 100 Kč jsou ostatní finanční 

operace. Celkově se výdaje navýšily o 8 720 Kč. Rozpočtové opatření bude přílohou zápisu 

 

Hlasování: 6-0-0 

 

 

7.Závěrečný účet obce a audit obce za rok 2017 

Místostarostka informovala, že 11.dubna 2018 proběhl audit hospodaření obce. Byly 

kontrolovány účetní doklady, zápisy zastupitelstev i všechny dokumenty. Nebyly shledány 

závady.  

Celkové příjmy obce za rok 2017 byly 3 686 823,62 Kč, celkové výdaje byla 2 444 027,48 

Kč. Stav běžného účtu k 31.12.2017 byl 5 401 002,14 Kč. Obec dostala dotace ve výši  

488 349 Kč a čerpala 235 535 Kč. Rozdíl 245 000 Kč je dotace na projekt biologických 

dočišťovacích rybníčků, který ještě není dokončen díky probíhajícím pozemkovým úpravám. 

Závěrečný účet bude přílohou zápisu. 

 

Hlasování: 6-0-0 

 

 

8. Účetní závěrka za rok 2017 

Místostarostka předložila ke schválení Protokol o účetní závěrce. Který byl schválen bez 

výhrad.  

Hlasování: 6-0-0 

 

9. Smlouva s nadačním fondem S námi je tu lépe! a smlouvy s Pardubickým krajem na 

dotace 

Starosta předložil ke schválení smlouvu s nadačním fondem Orlickoústecké nemocnice S 

námi je tu lépe! Na založení tohoto fondu se naše obec podílela a každoročně připíváme 20 

Kč na obyvatele. Letošní částka je 4 660 Kč.  

Další smlouvy, které budeme schvalovat, jsou smlouvy s Pardubickým krajem. Dostaly jsme 

dvě dotace z programu obnovy venkova. 15 500 Kč na provoz prodejny a 150 000 Kč na 

technické zázemí kulturního zařízení a obnovu osvětlení na sále i v lokále hospody, tato 

dotace je rozdělena na dvě položky 140 000 Kč jako investiční a 10 000 Kč jako neinvestiční.  



 

 

 

10. Diskuze 

Na začátku diskuze nás starosta informoval, že i v letošním roce nám hejtman Pardubického 

kraje přislíbil dotaci 10 000 Kč na Cyrilometodějský den řemesel. Před dvěma lety se ho 

dokonce i zúčastnil. Tuto dotaci nám ještě musí schválit zastupitelstvo kraje, rada jí už 

schválila. 

I letos oslovíme sponzory s žádostí o podporu.  

Starosta srdečně pozval všechny občany na tuto akci.  

Místostarosta Houdek informoval o průběhu realizace výzvy 68. V této výzvě, podané přes 

mikroregion, je již schválená dotace na pořízení kompostérů pro občany a obecního 

štěpkovače. Teď probíhá odsouhlasení zadávací dokumentace od obcí, pak bude vyhlášeno 

výběrové řízení a snad v srpnu bude vybrán dodavatel. Nám bude dodáno 12 kompostérů a 

štěpkovač Laski, který by měl zvládnout větve do 85 mm a je na benzinový motor.   

Dále nás místostarosta informoval o probíhajícím výběrovém řízení na ozvučení sálu 

hospody. Termín na zpracování nabídky je do 30.června 2018. Bylo osloveno 5 firem. 

Realizaci plánujeme na srpen až září. 

Josef Hlávka jménem SDH Oucmanice pozval všechny přítomné na 9.června na soutěž 

7.okrsku v hasičském sportu, která se bude konat od 13 hodin na hřišti. Je pořádána k 

90.výročí založení sboru dobrovolných hasičů v Oucmanicích. Na přípravu hřiště bude 

brigáda 8.června od 17 hodin, tak prosí o pomoc s přípravou areálu.  

Další dotaz se týkal hospody. Jestli obec uvažuje i o tom, že by měla v hospodě stálého 

zaměstnance.  

Starosta odpověděl, že i tom jsme uvažovali, ale že není žádný zájemce. 

Dalším příspěvkem byla nespokojenost s odpovědí a řešením rychlosti vozidel při vjezdu do 

obce, hlavně ve směru od Sudislavi. Byl vznesen požadavek na umístění radaru ukazujícího 

aktuální rychlost. Starosta slíbil, že se touto záležitostí bude zastupitelstvo zabývat.  

Další dotaz se týkal prostranství před obecním úřadem. Že by bylo dobré toto místo 

revitalizovat o vyměnit stávající keře. Starosta odpověděl, že je to v plánu na příští rok.  

 

 

11. Návrh usnesení 

 

 1.2. ZO schvaluje Základní pravidla postupů souvisejících se zpracováním 

 osobních údajů – příloha zápisu 

 2.2.ZO schvaluje sedmičlenné obecní zastupitelstvo pro volební období 2018-2022 

 3.2.ZO schvaluje příspěvek 4 000 Kč Domácí hospicové péči Oblastní charity Ústí 

 nad Orlicí 

 4.2. ZO neschvaluje příspěvek Lince bezpečí 

 5.2. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 2-2018 

 6.2. ZO schvaluje celoroční hospodaření obce a Závěrečný účet obce za rok 2017 

 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2017 bez výhrad 

 7.2. ZO schvaluje Protokol o účetní závěrce za rok 2017 

 8.2. ZO schvaluje smlouvu s nadačním fondem S námi je tu lépe na 4 660 Kč 

 9.2. ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem na 15 500 Kč evidenční číslo 

OŽPZ/18/22915 na Prodejnu Oucmanice 

 10.2. ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem na 150 000 Kč evidenční číslo 

OŽPZ/18/22685 na „Technické zázemí kulturního zařízení“ 



 11.2. ZO schvaluje případnou smlouvu s Pardubickým krajem na poskytnutí 

dotace ve výši 10.000 Kč na „Cyrilometodějský den řemesel“. Před schválením 

zastupitelstvem Pardubického kraje. 

 12.2. ZO ukládá zpracovat návrh na informativní radary ukazatele rychlosti při 

vjezdu do obce 

 

Hlasování: 6-0-0 

 

12. Závěr   

Místostarosta Houdek ukončil zasedání ve 21:05 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude 7.září 2018, všichni jsou srdečně zváni.  

 

V Oucmanicích 7.6. 2018 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková                                        Miroslav Míkovec  

      Zbyšek Houdek     

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         


